


<b>Friluftsrådet på Sydfyn</b>				
<b>Dato : 13.01.2022</b> <b>Referent : Simon</b>	<b>Deltagere : Ninna, Lars, Erik, Per B, Per F, Fini, Michael Martin og Simon</b>	<b>Bestyrelsesmøde Virtuellet på Google Meet</b> <b>klokken 19.00 – 22.00</b>		
<b>Næste møde :</b> <b>Torsdag d. 22.02.2022</b>				
<b>Dagsordenpunkter</b>	<b>Diskussion</b>	<b>Handling</b>	<b>Ansvarlig(e) person(er)</b>	<b>Tidsramme</b>
<b>1. Godkendelse af referatet fra sidste møde.- Godkendelse af mødedagsordenen.</b>	Referatet fra sidste møde er ikke sendt ud endnu.	Simon sender det ud sammen med dette referat	Simon	ASAP
<b>2. Samarbejdet med HQ. Brev til HQ/Mogens Kirkeby</b>  <b>Se bilag</b>	Vi ønsker at Mogens ved hvad der røre sig i Friluftsrådet Sydfyn, og at han holder sig orienteret om området. blandt andet det velfungerende bookingssystem (bookenshelter) og Trente Mølle. Trente Mølle får ikke økonomisk tilskud fra friluftsrådet, det er FMK der betaler det meste. På trods af det, har friluftsrådet 4 personer i Trentes bestyrelse og dermed en marijotet. FMK og Trente Mølles bestyrelse skal tage stilling til, om der skal ændres på bestyrelsessammensætningen.  Vi tager det op på et senere møde.	Michael Martin sender brevet til Mogens Kirkeby og holder kontakten	Michael Martin	

<p><b>3. Aktuelle aktivområder :</b> Der er en høringsrunde omkring en række nye tiltag i Vandrådet, -og der er en række statspenge i spil. <b>Se bilag</b></p>	<p>Erik holder øje med hvad der sker på området. Det ser ud som om der kommer en del penge til området, blndt andet til fjernelsen af spærringer i å og vandløb.</p>	<p>Erik følger med.</p>	<p>Erik</p>	
<p><b>4. De 3 temagrupper arbejdsområder, arbejdsform og møder :</b> a. <b>Gråt udvalg :</b> Rågeregulering, hvordan ? b. <b>Grønt udvalg :</b> Adgangsforhold, - 3 sager. Faaborg og Hvidkilde, skulle vi ikke prøve at følge med i Hvidkilde sagen, - Grønt råd ? Kystbeskyttelsessag. c. <b>Blåt udvalg :</b> Skulle vi ikke have en fast kontakt til Leif Nielsen og/eller Helle Stuart ? Se også <b>punkt 3</b></p>	<p>A. Rågeregulering: i DOF undersøger man hvordan man undgår råger -</p> <p>B. Adgangsforhold: Vejdirektoratet har sat en mand til at lave forundersøgelser til cykelstien ved Hvidkilde. Undersøgelserne forventes at tage et år.</p> <p>Der er en kystbeskyttelsessag ved Sundbrovej 111 (Lunkebugten), tiltagende gør at man ikke kan gå langs vandet. Ninna har bemærket, at der er flere af de steder, hvor der er faldet dom imod lodsejerne i forbindelse med ulovlig kystsikring ikke er sket noget endnu.</p> <p>C. Fast kontakt?</p>	<p>A. kontakt Erik, hvis man vil vide mere.</p> <p>B. Ninna holder øje med udviklingen ved Hvidkilde</p> <p>Ninna spørger Henriette fra Svendborg kommune</p> <p>Ninna gør kommunen opmærksom herpå</p> <p>C. Vi afventer og ser hvad der sker efter generalforsamlingen.</p>	<p>Ninna</p>	
<p><b>5. Bestyrelsens møder og initiativer :</b> Fastlæggelse af et tema for årsmødet, - kunne det være :“Den nye kommunalbestyrelse” Eller skulle der komme en og fortælle om Lærkerdal</p>	<p>Årsmøde den 3. marts på Trente Mølle forslag til hvem der kunne komme ude fra med nyt input:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- info om Bittenhus</li> <li>- Øhavsakkadamiet</li> <li>- Tue (naturvejleder)</li> </ul>	<p>??</p>		

som bliver et spændende friluftsområde ?				
<p>6. Siden sidst fra formanden : Min kontakt til Regionen. Der skal være et regionsseminar d. 24. april, - er der et temaemne eller et særligt sted I kunne tænke Jer at opleve?</p>	<p>Der skal være regionsseminar den 23/4 på Fyn. hvordan vil vi bedst kunne vise vores område?</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Øhavsmuseet</li> <li>- Bittenhus</li> <li>- landsbyprojektet i Jordløse (Per F)</li> <li>- Millinge Klint</li> <li>- oplæg ved Tue blandt andet om øhavsakademiet</li> </ul>	<p>Vi foreslår at man undersøger muligheden for at være ved Bittenhus, med Tue som oplægsholder</p>	<p>Michael</p>	
<p>7. Siden sidst fra de andre i bestyrelsen herunder "postkassen" : Nyt Grønt flag I Svanninge Skovsgaardsfredningen, - 2 skrivelser, - jeg trykker et enkelt eksemplar af hver. Se også fredningen af Hesbjergkilen. <b>Se Bilag om Skovsgaard</b></p>	<p>Grønt flag</p> <p>Der er givet afslag arbejder på at lægge driften om til økologiske grise, de har fået dispensation i et år, mod at de sikre digerne for grisene. fredningsnævnet har selv fokus på adgang til naturen i området-</p> <p>I det grønne råd i Assens er der fremlagt et forslag om at omdanne Helnæs bugten og hele Helnæs naturnationalpark i forbindelse med naturpark Lillebælt</p> <p>Der arbejdes på at være Lillebæltstien videre i Middelfart kommune.</p>	<p>Lars besøger dem og byder sig til</p> <p>Det er generelt ikke særligt smart med grise i det område.</p> <p>Per F sender info videre til fællesmailen</p>	<p>Lars</p> <p>Per F</p>	
<p>8. Eventuelt.</p>	<p>Udlodningsmidler:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Erik skriver noget om Schrødersminde</li> </ul>		<p>Erik</p> <p>Per F</p>	

	<ul style="list-style-type: none"><li>- Per F ser på ansøgninger fra Fuglezoo Vissenbjerg og bålhytte på Helnæs</li></ul> Hesbjergkilen er blevet fredet		Per B	
	Per B arbejder videre med ridestien ved faunapassagen under motorvejen. Den er lavet som en faunapassage og det bør være dens fortsatte primære formål			